
M O T I E  (M-8)
Geen struisvogelpolitiek: financiële sturing als het nodig is

Deze motie hoort bij raadsvergadering 4 juli 2023, punt 7. Kadernota 2024 

De volgende partijen dienen dit voorstel in:

D66 Overbetuwe, Mariël de Vries

ChristenUnie Overbetuwe, Gerdien Maaijen

We stellen de raad voor om het volgende besluit te nemen:

We stellen vast dat:
• In de kadernota weliswaar een positief saldo voor 2024 en 2025 maar een fors negatief 

resultaat voor de jaren 2026 en 2027 wordt gepresenteerd: de zogenoemde ‘ravijnjaren’
• Het college er van uit gaat dat vanuit het Rijk tijdig een oplossing wordt geboden voor deze 

‘ravijnjaren’
• Er nog geen overleg met de provincie is geweest en dus nog niet bekend is hoe de provincie 

omgaat met dit tekort
• De kadernota het structureel perspectief dekt door slechts een deel van de regulier begrote 

kapitaallasten en een deel van de inflatie mee te nemen

We hebben nagedacht over en houden rekening met:
• We niet de enige gemeente zullen zijn die een fors tekort hebben voor 2026 en verder
• Via de VNG getracht wordt om meer gelden toegekend te krijgen, waardoor het tekort 

misschien minder groot zal zijn dan nu gepresenteerd
• Wat we eerder in onze brief aan de Provincie van 8 december 20201 aan de Provincie 

toegezegd hebben om tot een structureel sluitende begroting te komen. Onderdeel van de 
door onszelf aangekondigde maatregelen was het opstellen van overzichten van niet 
wettelijke taken en beïnvloedbare uitgaven

We vinden dat:
• Het college tracht een realistisch beeld te schetsen door slechts een deel van de 

kapitaallasten mee te nemen en hierdoor meer ‘lucht uit de begroting wordt geklopt’, maar dat 
het voor de controlerende taak van de Raad lastig wordt en per post direct realistisch te 
begroten veruit onze voorkeur heeft

• De provincie naar verwachting rekening zal houden met het tijdpad en het feit dat het eerste 
jaar van onze begroting sluitend is

• We realistisch moeten zijn en niet moeten verwachten dat het Rijk alle tekorten gaat oplossen
• We voorbereid moeten zijn als organisatie en raad om zo hard op de rem van de uitgaven te 

trappen (of meer inkomsten te genereren) als dat straks nodig blijkt te zijn
• Het hiervoor van belang is te weten welke mogelijkheden we daarbij hebben
• Het daarvoor nodig is te weten waar we (beleids-)vrijheid hebben om in financieel opzicht bij 

te sturen en de al toegezegde overzichten aan de provincie een basis kunnen zijn om ons 
voor te bereiden op de nodige ombuigingen

• Het wenselijk is om op basis van voorgaande onderdelen een overzicht te hebben van de 
keuzemogelijkheden die er zijn en de financiële en maatschappelijke consequenties hiervan, 
zoals bij eerdere ombuigingsvoorstellen in de begroting van 2021 gedaan

1 Zie link op Ibabs bij stukken raad op 8 december 2020 
https://portal.ibabs.eu/Document/AgendaItem/641a8cef-c2a9-4fff-9a20-e11f8959cbe7/6d950fca-7f32-
4446-bb03-94eb18b595a8/73c2d9ff-9c26-48d2-afc4-720511de163c 

https://portal.ibabs.eu/Document/AgendaItem/641a8cef-c2a9-4fff-9a20-e11f8959cbe7/6d950fca-7f32-4446-bb03-94eb18b595a8/73c2d9ff-9c26-48d2-afc4-720511de163c
https://portal.ibabs.eu/Document/AgendaItem/641a8cef-c2a9-4fff-9a20-e11f8959cbe7/6d950fca-7f32-4446-bb03-94eb18b595a8/73c2d9ff-9c26-48d2-afc4-720511de163c


We vragen het college om:
• Een overzicht op te stellen van (beleids)terreinen waar nog keuzemogelijkheden zijn en wat 

de mogelijke financiële en maatschappelijke impact is van andere keuzes.
• Dit overzicht in de aanloop naar de begroting van 2025, dus in de loop van 2024 bij voorkeur 

voor de kadernota van 2025, voor te leggen aan de raad en onze inwoners daarbij te 
betrekken

Dit hebben we besloten in de openbare vergadering van [datum].

Dit was hoe de partijen stemden:

GBO:  voor tegen
CDA: voor tegen
D66: voor tegen
BOB: voor tegen
VVD: voor tegen
GL: voor tegen
PvdA: voor tegen
CU: voor tegen

Totaal: voor tegen

Hiermee is deze motie wel/niet aangenomen

drs. D.E. van der Kamp
griffier

R.P. Hoytink-Roubos
voorzitter


